
 
Z Á P I S 

z 1. ustavujícího jednání zastupitelstva Městyse Klenčí pod Čerchovem 
konaného dne 27. října 2018 

 
 
 
Zahájení jednání:  17:00 hod 
 
Přítomni:  Anderle Jiří, Beneš Karel, Bozděch Jan, Čipera František, Frei Martin, 

Karásek Václav, Kobesová Anna, Lamač Přemysl, Maslenová Vlasta, Smazal 
Pavel, Záhoř Petr 

 
Omluveni:   0 
 
Nepřítomni:   0 
 
Zahájení jednání, seznámení s programem, uvítání členů ZM – provedl Jan Bozděch. Konstatuje, že 
je přítomno všech 11 zvolených členů zastupitelstva městyse z 11, zastupitelstvo je 
usnášeníschopné. 
 
 
Program jednání – návrh přednesl Jan Bozděch 

1. Jmenování zapisovatele. 
2. Určení ověřovatelů zápisu. 
3. Složení slibu nově zvolených členů ZM. 
4. Schválení programu zasedání. 
5. Projednání rezignace na pozici člena zastupitelstva. 
6. Volba starosty a místostarosty/ů: 

a) určení způsobu volby starosty 
b) určení, zda bude funkce starosty vykonávána jako dlouhodobě ne/uvolněná 
c) volba starosty 
d) určení způsobu volby místostarosty 
e) určení, zda bude funkce místostarosty vykonávána jako dlouhodobě    
ne/uvolněná 
f) volba místostarosty 
g) určení případných dalších funkcí 

7. Volba předsedů finančního a kontrolního výboru. 
8. Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva. 
9. Schválení jednacího řádu zastupitelstva. 
10. Projednání rozpočtových změn č. 13/2018, 14/2018 a 15/2018 platných k 31. 10.             
11. Schválení novely směrnice č. 8 – 7/2017 k rozpisu rozpočtu a jeho změnám. 
12. Projednání problému připojení objektu č. p. 242 k síti elektrické energie. 
13. Diskuze, závěr. 

 
 
1. Jmenování zapisovatele: 
Jan Bozděch navrhuje jako zapisovatele pracovnici městysu. Nikdo nemá jiný návrh. Vzhledem 
k tomu, že zastupitelé ještě nesložili slib, nebude se o tomto hlasovat.  
 
 



2. Určení ověřovatelů zápisu: 
Jan Bozděch navrhuje jako ověřovatele zápisu pana Jiřího Anderleho a pana Karla Beneše. Nikdo 
nemá jiný návrh.   
 
 
3. Složení slibu nově zvolených členů ZM: 
Jan Bozděch seznamuje s postupem provedení slibu. Po dohodě se bude slib skládat nejstaršímu 
členovi zastupitelstva, kterým je František Čipera. Ten přečte formuli slibu, členové zastupitelstva 
složí podle abecedního pořadí slib slovem „slibuji“. Poté slib potvrdí podpisem na připraveném 
formuláři a obdrží osvědčení o členovi zastupitelstva.  
Žádá veřejnost, aby povstala a vyslechla formuli slibu. 
František Čipera čte slib.   
Zastupitelé v pořadí podle abecedy přistupují k panu Čiperovi, pronesením slova „SLIBUJI“ a 
vlastnoručním podpisem stvrzují svůj slib. 
 
4.  Schválení programu zasedání:  
Před schválením programu je třeba zvolit komisi k návrhu usnesení a mandátovou a volební komisi.  
Jako komisi k návrhu usnesení Jan Bozděch navrhuje pana Martina Freie a pana Petra Záhoře. 
Nikdo nemá jiný návrh.  
  
Hlasování č. 1, o usnesení, že ZM schvaluje komisi k návrhu usnesení:  

PRO  -  11 
         PROTI  - 0 
         ZDRŽEL SE -  0 
Návrh byl schválen. 
  
Jako mandátovou a volební komisi Jan Bozděch navrhuje zastupitele Annu Kobesovou a Františka 
Čiperu. Nikdo nemá jiný návrh.  

 
Hlasování č. 2, o usnesení, že ZM schvaluje mandátovou a volení komisi:  

PRO  - 11 
        PROTI  - 0 
        ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
 

Jan Bozděch žádá členy mandátové a volební komise, aby podle volebních dokladů prověřili 
platnost voleb členů zastupitelstva městysu a seznámili přítomné s výsledkem ověření.  
Na dobu zasedání komise přerušuje zasedání zastupitelstva.  

 
František Čipera přečetl zprávu o výsledku ověření platnosti voleb členů zastupitelstva městysu.  

 
Jan Bozděch děkuje komisi a pokračuje v přerušeném zasedání.  

 
Nikdo nemá žádnou připomínku.  

 
Hlasování č. 3, o usnesení, že ZM bere na vědomí zprávu o výsledku ověření platnosti voleb:  

        PRO  - 11 
        PROTI  - 0 
        ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
 

Program zastupitelstva byl upraven: 



- bod č. 8 se vyřazuje,  
- bod č. 10 je doplněn o rozpočtovou změnu č. 15/2018  
- bod č. 12 je oproti zveřejněnému programu na úřední desce přidán. 

 
Hlasování č. 4, o usnesení, že ZM schvaluje upravený program jednání:  

PRO  - 11 
        PROTI  - 0 
        ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
 
 
5.  Rezignace na pozici člena zastupitelstva: 
Do ustavující schůze byla podána jedna rezignace na funkci člena zastupitelstva, kterou podal pan 
Jan Drbal.  

 
Hlasování č. 5, o usnesení, že ZM bere na vědomí rezignaci pana Jana Drbala:  

        PRO  - 11 
        PROTI  - 0 
        ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
6.  Volba starosty a místostarosty/ů: 

a) určení způsobu volby starosty 
 
Návrhy o formě funkce starosty – Jan Bozděch navrhuje, aby starosta vykonával svoji funkci jako 
uvolněnou.  

 
Hlasování č. 6, o usnesení, že ZM schvaluje veřejnou volbu starosty:  

         PRO  - 11 
         PROTI  - 0 
         ZDRŽEL SE -  0 

Návrh byl schválen. 
 

b) určení, zda bude funkce starosty vykonávána jako dlouhodobě ne/uvolněná 
Návrhy o způsobu provedení volby, zda veřejně nebo tajným hlasováním – Jan Bozděch navrhuje 
volbu veřejnou. 
 
Hlasování č. 7, o usnesení, že ZM schvaluje uvolněnou funkci starosty:  

         PRO  - 11 
         PROTI  - 0 
         ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
 

c) volba starosty 
Návrhy na kandidáty na starostu – Martin Frei navrhuje pana Jana Bozděcha.  
Nikdo nemá jiný návrh.  

 
Hlasování č. 8, o usnesení, že ZM schvaluje Jana Bozděcha jako starostu:  

         PRO  - 11 
         PROTI  - 0 
         ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
 



Jan Bozděch jménem všech zastupitelů všem děkuje za hlasy a podporu a jako nově zvolený 
starosta pokračuje v řízení zasedání.   

 
d) určení způsobu volby místostarosty 

Návrhy o způsobu provedení volby místostarosty, zda veřejně nebo tajným hlasováním – Jan 
Bozděch navrhuje volbu veřejnou.  
 
Hlasování č. 9, o usnesení, že ZM schvaluje veřejnou volbu místostarosty:  

         PRO  - 11 
         PROTI  - 0 
         ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen.  
 
e) určení, zda bude funkce místostarosty vykonávána jako dlouhodobě ne/uvolněná 

Návrhy o formě funkce místostarosty – Jan Bozděch navrhuje, aby místostarosta vykonával svoji 
funkci jako neuvolněnou. 

 
Hlasování č. 10, o usnesení, že ZM schvaluje neuvolněnou funkci místostarosty:  

         PRO   - 11 
         PROTI  - 0 
         ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
 
f) volba místostarosty 

Návrhy o způsobu provedení volby místostarosty, zda veřejně nebo tajným hlasováním – Jan 
Bozděch navrhuje volbu veřejnou.  
 
Hlasování č. 11, o usnesení, že ZM schvaluje veřejnou volbu místostarosty:  

         PRO  - 11 
         PROTI  - 0 
         ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
 

Návrhy na kandidáty na místostarostu  
- Anna Kobesová navrhuje pana Přemysla Lamače 
- Petr Záhoř navrhuje pana Františka Čiperu  
 

Hlasování č. 12, o usnesení, že ZM schvaluje Přemysla Lamače jako místostarostu:  
         PRO  - 6 
         PROTI  - 0 
         ZDRŽEL SE - 5 

(Maslenová, Záhoř, Čipera, 
Smazal, Anderle) 

Návrh byl schválen. 
 

Pan Jiří Anderle navrhuje funkci 2. místostarosty.  
 

Hlasování č. 13, o usnesení, že ZM schvaluje funkci 2. místostarosty: 
        PRO  -  8 
        PROTI  -  3 
        (Kobesová, Beneš, Lamač) 
        ZDRŽEL SE -  0 



Návrh byl schválen.  
 

Návrhy o formě funkce 2. místostarosty – Jan Bozděch navrhuje, aby i 2. místostarosta vykonával 
svoji funkci jako neuvolněnou. 
 
Hlasování č. 14, o usnesení, že ZM schvaluje neuvolněnou funkci 2. místostarosty:  

         PRO   - 11 
         PROTI  - 0 
         ZDRŽEL SE - 0 
  

Návrhy o způsobu provedení volby 2. místostarosty, zda veřejně nebo tajným hlasováním – Jan 
Bozděch navrhuje volbu veřejnou.  
 
Hlasování č. 15, o usnesení, že ZM schvaluje veřejnou volbu 2. místostarosty:  

         PRO  - 11 
         PROTI  - 0 
         ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
 
Návrhy na kandidáty na 2. místostarostu  

- Petr Záhoř navrhuje pana Františka Čiperu 
- Přemysl Lamač navrhuje pana Karla Beneše  
 

Hlasování č. 16 o usnesení, že ZM schvaluje Františka Čiperu jako 2. místostarostu:  
         PRO  - 8 
         PROTI  - 0 
         ZDRŽEL SE - 3 
         (Kobesová, Beneš, Lamač) 

 
7.  Volba předsedů finančního a kontrolního výboru:  
Návrhy o způsobu provedení volby předsedů finančního a kontrolního výboru, zda veřejně nebo 
tajným hlasováním – Jan Bozděch navrhuje volbu veřejnou.  
     
Hlasování č. 17, o usnesení, že ZM schvaluje veřejnou volbu FV a KV:    
         PRO  -  11 
         PROTI  - 0 
         ZDRŽEL SE - 0 
 
Jan Bozděch navrhuje jako předsedkyni Finančního výboru paní Annu Kobesovou.  
 
Hlasování č. 18, o usnesení, že ZM schvaluje předsedkyní FV Annu Kobesovou:  
         PRO  - 11 
         PROTI  -  0  

        ZDRŽEL SE - 0 
Návrh byl schválen. 
 
Jan Bozděch dále navrhuje jako předsedu Kontrolního výboru Martina Freie.  
 
Hlasování č. 19, o usnesení, že ZM schvaluje předsedu KV pana Martina Freie:  

        PRO  - 11 
        PROTI  - 0 
        ZDRŽEL SE  - 0 



Návrh byl schválen. 
 

Dále Jan Bozděch navrhuje zřídit Výbor pro životní prostředí, výstavbu a územního plánování.  
 

Hlasování č. 20, o usnesení, že ZM schvaluje zřídit VŽPVÚP: 
        PRO  - 11 
        PROTI  - 0 
        ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
 

Jako předsedu tohoto výboru Jan Bozděch navrhuje Karla Beneše.  
 

Hlasování č. 21, o usnesení, že ZM schvaluje předsedu Karla Beneše: 
        PRO  - 11 
        PROTI  - 0 
        ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
 

Jan Bozděch navrhuje zřídit Výbor pro kulturu, sport a osady.  
 

Hlasování č. 22, o usnesení, že ZM schvaluje VKSO:   PRO  - 11 
        PROTI  - 0 
        ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
 

Jako předsedu tohoto výboru Jan Bozděch navrhuje pana Jiřího Anderleho.  
 

Hlasování č. 23, o usnesení, že ZM schvaluje předsedu Jiřího Anderleho:  
        PRO  - 11 
        PROTI  - 0 
        ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
    
 

Jan Bozděch navrhuje nově zvoleným předsedům navrhnout členy a složení výborů do příštího 
zasedání zastupitelstva městysu. 

 
Hlasování č. 24, o usnesení, že ZM ukládá předsedům výborů navrhnout členy výborů a 
předložit složení na příštím zasedání ZM:    PRO  - 11 

        PROTI  - 0 
        ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
 
8.  Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí členů zastupitelstva:  
- tento bod byl z programu vypuštěn. 
 
9.  Schválení jednacího řádu zastupitelstva 
Členové zastupitelstva obdrželi návrh jednacího řádu předem a nejsou žádné připomínky.  
Jan Bozděch navrhuje usnesení, že zastupitelstvo schvaluje jednací řád zastupitelstva Městyse 
Klenčí pod Čerchovem v navržené podobě.  

 
Hlasování č. 25, o usnesení, že ZM schvaluje jednací řád: 



PRO  - 11 
        PROTI  - 0 
        ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
 
10. Projednání rozpočtových změn č. 13/2018, 14/2018 a 15/2018: 
Všechny tyto změny již schválila Rada Městyse Klenčí pod Čerchovem a jsou již uveřejněny. Jan 
Bozděch navrhuje vzít na vědomí výše uvedené rozpočtové změny.  
Nikdo nemá žádné připomínky.   
 
Hlasování č. 26, o usnesení, že ZM bere na vědomí změny rozpočtu:     
         PRO  - 11 
         PROTI  - 0 
         ZDRŽEL SE - 0 
Návrh byl schválen. 
 
11.  Schválení novely směrnice č. 8 – 7/2017 k rozpisu rozpočtu a jeho změnám: 
Zásadnější věc k této novele je schválení kompetence starosty k provádění rozpočtových opatření.  
Jan Bozděch navrhuje výši 500.000 Kč s tím, že na každém nejbližším zasedání zastupitelstva 
budou zastupitelé seznámeni o tom, jaké změny byly provedeny a zároveň se všechny změny musí 
uveřejnit do 15 dnů od schválení na úřední desce, kde musí viset minimálně 30 dní. Starosta vždy 
před provedením rozpočtové změny projedná alespoň s jedním místostarostou, nejlépe však 
s oběma.  

 
Hlasování č. 27, o usnesení, že ZM schvaluje novelu směrnice č. 8–7/2017:   

         PRO  - 11 
         PROTI  - 0 
         ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
 
 
12.  Projednání problému připojení objektu č. p. 242 k síti elektrické energie:  
Při nedávné bouři na vedení el. energie u objektu č. p. 242 popadaly stromy a přerušily dodávku el. 
energie do tohoto domu. Od té doby jsou tamní obyvatelé bez proudu. Údajně tyto popadané stromy 
byly na pozemku Městyse Klenčí pod Čerchovem, ale šetřením se zjistilo, že jsou to pozemky ve 
vlastnictví někoho jiného. A nikdo přesně neví, komu patří poničené vedení el. energie.  
ČEZ Distribuce, a.s., aby obnovila dodávku elektriky do objektu, navrhuje 2 možnosti.  
1.   Městys Klenčí pod Čerchovem si převede do majetku toto vedení, následně jej kupní smlouvou 
převede do majetku ČEZ Distribuce, a.s., ta vedení opraví a městys do 1 roku až do 2 let uzavře 
s firmou ČEZ smlouvu o věcném břemeni, na všechny pozemky, po kterých toto vedení vede. 
Riziko je v tomto případě takové, že toto vedení může zůstat v majetku městysu.  
2. Městys na svoje náklady opraví vedení a pak se teprve bude řešit převedení na firmu ČEZ 
Distribuce, a.s.  
Jan Bozděch se domnívá, že není žádný důvod převádět vedení do našeho majetku, nikdy toto 
nebylo a jako obec vedení nepotřebujeme. A městys má spoustu svého majetku, do kterého je třeba 
investovat.  
Prozatím pomáháme obyvatelům tohoto objektu tím, že jim hradíme náklady na benzín do centrály, 
která jim el. energii vyrábí.  
Karel Beneš také nesouhlasí s tím, abychom jako obec převedli vedení do našeho majetku, jelikož 
by to bylo pravděpodobně nezákonné. Jan Bozděch navrhuje neschválit převedení vedení do 
majetku Městyse Klenčí pod Čerchovem.   
  



Hlasování č. 28, o usnesení, že ZM neschvaluje převod vedení do majetku městysu:  
         PRO  -  11 
         PROTI  - 0 
         ZDRŽEL SE - 0 

Návrh byl schválen. 
 

 
13.  Diskuse, závěr:  
Nikdo z přítomných nemá žádný příspěvek do diskuse.  
Jan Bozděch žádá komisi k návrhu usnesení, aby seznámila ZM a veřejnost s výsledky jednání ZM.  
Martin Frei seznamuje s výsledky jednání.  

 
Jan Bozděch končí jednání.  
 
Jednání ukončeno v 17:35 hodin.  
 
 
         Zapsala: Marta Kobanová v.r. 
 
Ověřovatelé:  
 
Karel Beneš ……………………………. 
 
Jiří Anderle ……………………………. 
 
 
Starosta:  
 
Jan Bozděch ……………………………. 


